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Dagsorden/Referat - kontaktudvalg for Plejecenter Lykkeseje  

Dato og klokkeslet: 30.9.2021 kl. 16.00 

Sted: Lykkeseje plejecenter- dagligstuen i K-huset  

Deltagere: Torben Jensen, Kirsten Møller, May-Britt Horst, Nina Tordrup, Ulla Schwartz, Dorthe L. Ras-

mussen, Birgitte Topp-Jakobsen  

Fraværende:  Anita Hansen  

Mødeleder: May-Brit Horst 

Referent:  Birgitte Topp-Jakobsen  

  

1. Godkendelse af dagsorden og referat 

Sagsfremstilling: 

Baggrunden for kontaktrådet og formålet med møderne ved May-Brit Horst.  

 

Beslutning: 

Det er Ældrerådet og det politiske niveau, som har fundet på at vi skal have kontaktrå-

det. Efter udsendelserne sidste år fra Århus omkring livet på et plejecenter, ønsker der 

større åbenhed og et forum hvor vi kan snakke sammen om hvad der er vigtigt for os på 

Lykkeseje. Vi skal i dialog med hinanden. Ikke skrive læserbreve, avisartikler eller mod-

arbejde hinanden, vi skal snakke sammen.  

Hverdagen skal være i fokus. Hvordan har vi det sammen og hvilken kultur har vi på ste-

det? Siger vi altid godmorgen, hilser vi på gangene?  

Dejligt med en alsidig sammensætningen. Vi skal sidde omkring bordet og snakke om 

hvad der er vigtigt for os.  

Vi drøfter ikke de personlige emner og vi drøfter ikke personsager.  

Det vi snakker om skal vedrører alle.  

2. Forventningsafstemning omkring kontaktrådet.  

Sagsfremstilling: 

Drøftelse af hvilke forventninger den enkelte har til at sidde i kontaktrådet.  

 

herunder:  

Hvordan kommer vi i gang? 

Hvordan mærker borgerene på Lykkeseje at de har fået et kontaktråd? 

Hvordan sikre vi at alle borgerne repræsenteres og at vi ikke taler ud fra et enkelt indi-

vid?  

Hvordan kommunikerer vi med hinanden efter møderne?  
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Beslutning: 

Birgitte: Samskabelse er vigtig. Hvordan skaber vi sammen et godt plejecenter? Hvordan 

får vi involveret de øvrige beboere. Jeg er nysgerrig på at høre hvad I oplever og interes-

seret i hvordan vi kan blive endnu bedre, så alle er glade og tilfredse med at bo på Lyk-

keseje.  

Ulla: Være med på tanken om at vi samskaber. Genoptager nogen af vores arrangemen-

ter. Vi er med og gør noget sammen. Vigtigt at nævne at vi på Lykkeseje har et aktivi-

tetsråd, hvor vi søger penge til arrangementer og vi har også en fond. 

Torben: Det er vigtigt med demokratiet. Udendørsarealer. Biodiversitet. Hvordan bringer 

vi så mange af de grønne arealer i spil?  

Kirsten: Det er vigtig med spisetiderne af hensyn til køkkenpersonalet. 11.30 til frokost 

17.30. Kunne man møde 10 minutter før der bliver ringet med klokken Herudover ønsker 

Kirsten en drøftelse af vasketøjsordningen, herunder kvaliteten af vasken og prisen.   

Dorthe: Følelse af stolthed over at vi lader borgerne får taleret. Vi diskuterer de sager 

der rør sig for borgerne. Det er borgerne som bor her, men der et også en arbejdsplads. 

Hvordan bliver det mere naturligt for borgerne at ønske nogle ting?  

Nina: Da jeg læste om kontaktrådet blev jeg nysgerrig. Min far har altid været meget ak-

tiv og det har jeg arvet. Det som gør min far glad, er arrangementer og forventningerne 

til dette. At kunne se på en kalender, hvad der skal ske. Musikarrangementer, banko. 

Det behøver ikke være de store ting, det er de små ting, som betyder noget. Hjemligt, 

lidt hygge, kage til kaffen. 

May-Britt fortæller at Ældrerådet har fået flere henvendelser omkring vasketøjet og der 

er sendt en skrivelse til vaskeriet.   

Omkring spisesituationerne spørges personalet om det opleves som et problem. 

Dorthe: Nej det er ikke et problem. Når man kommer for sent må man accepterer at der 

er opbrud fra de andre. Hvis man ikke er færdige, så må man jo blive siddende. 

Vi tilstræber at der sidder en personale ved hvert bord men det er svært om aftenen, da 

mange spiser i egen lejlighed og der er færre personale på arbejde.  

May-Britt: Vigtigt at spisesituationerne bliver så hjemmelige og hyggelige som overhove-

det mulig.  

Birgitte: For mig er det vigtigt at man er med, også selvom man kommer for sent. Perso-

nalet må rette ind efter det.  

Beslutning: Dørene til køkkenet er lukket i spisesituationen. Så der er ro på. Større op-

mærksomhed på alarmer og høje lyde fra køkkenet. Det accepteres at man kommer for 

sent. Det vigtigste er at man kommer.  
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3. Ønsker og tiltag på Lykkeseje.  

Sagsfremstilling: 

Forskellige ønsker fra kontaktrådet.  

Beslutning: 

Birgitte: Hvad siger I til at vi får gamle kaffestel i stedet for hvide kopper? Det gør ikke 

noget at det ikke er ens, men det kunne skabe hygge.  

Beslutning: Alle synes det er en god ide og det prøver vi at iværksætte.  

Torben: Hvad tænker vi omkring de udendørsarealer. Hvordan kan vi tænke på biodervi-

siteten?  

Beslutning: Ved grundlovsegen kunne vi så vilde blomster. De kunne være godt for bio-

dervisiteten og vi kunne plukke blomster. Kunne vi også plante flere frugttræer?  

Kunne vi have en køkkenhave?  

Kunne vi tænke mere på lys ude når der er jul?  

Ønske: Valgfrihed til osten. Vi er meget begrænset i hvad der kan købes i webshoppen? 

Kunne vi have flere forskellige oste.  

Beslutning: Der skal bestilles andre oste i webshoppen. 

Internet. Kunne det være en fast løsning her på centret. Det er boligforeningen, som skal 

stå for det. Birgitte undersøger dette.  

 

4. Fastsættelse af mødedatoer i 2022.  

Sagsfremstilling:  

Fastsættelse af datoer i 2022. 

Beslutning:  

Torsdag den 20/1-2022 kl. 15.30- 17.30 

Torsdag den 21/4-2022 kl. 15.30-17.30 

Torsdag den 25/8-2022 kl. 15.30- 17.30 

Torsdag den 24/11-2022 kl. 15.30-17.30 

Opmærksomhed på hvordan får de andre borgere mulighed for at komme med ønsker til 

kontaktudvalget.  

Personalet skal være gode til at høre hvad borgerne taler om, så de kan bringe det vi-

dere.  

Dette skal drøftes på et personalemøde, da det er personalet som skal formidle informa-

tion. 


